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LSAB Valdē  
 

Peļņa  
uz darba vietu rēķina 

 
 

UNI veicis pētījumu par 
restrukturizāciju un darba vietu 
zudumu pasaules banku sektorā, 
bet secinājumi lielā mērā attiecas 
uz situāciju arī citas nozarēs.  

 

Kopš finanšu krīzes sākuma 14 
lielākajās bankās ar kopskaitā 
gandrīz 3 miljoniem darba vietu 
bez darba palikuši vairāk kā 121 
tūkstotis cilvēku. Tajā pašā laikā 
šo banku pagājušā gada peļņa ir  
diapazonā 4-40 miljardiem dolāru. 

Piemēram, Deutsche Bank 
pagājušā gada peļņa ir 7 miljardi 
dolāru, bet tam pretī 30.000 darba 
vietu likvidācija. 

 

UNI ģenerālsekretārs Filips 
Dţenings  uzskata, ka finanšu 
sektorā nepieciešama spēles 
noteikumu maiņa.  

Baņķieri, vēloties joprojām 
saglabāt  savu peļņu 15% līmenī, 
izvirza pārāk augstas prasības. 

Šīs bankas joprojām nodrošina 
milzīgu peļņu, joprojām saglabā 
amorāli augstus bonusus 
vadītājiem, tajā pat laikā atstājot 
bez darba tūkstošiem ierindas 
darbinieku un palielinot pārējo 
ekspluatāciju. 

Nepieciešams aktīvāks 
sociālais dialogs un spēcīgi 
kolektīvie līgumi, lai 
nodrošinātu darba vietu 
saglabāšanu un taisnīgu 
līdzsvaru peļņas sadalē starp 
bankām un darbiniekiem.  

Peļņu nepieciešams investēt 
darba vietās un reālās 
ekonomikas izaugsmē – tāda ir 
UNI nostāja! 

 

www.uniglobalunion.org 

 

 

 

11.septembra un 16. oktobra Valdes sēdēs 

 Par LSAB Jauniešu padomes darbību 
Nolemj:  

 Informāciju par LSAB Jauniešu padomes darbību pārskata 
periodā pieņemt zināšanai. 

 Organizēt jauniešus nozares lielākajos uzņēmumos – 
Lattelecom, LVRTC, VASES. 

 Aktivizēt darbību sociālajos tīklos – Twitter un Facebook.  

 Attīstīt tradicionālās komunikācijas formas – sapulces un tiešos 
kontaktus. 

 Aktivizēt darbību LBAS Jauniešu padomē un aktīvāk atbalstīt 
UNI iniciatīvas. 

 Atbalstīt jauniešu organizētos brīvā laika pasākumus. 

Par apmācību un pārkvalifikāciju uzņēmumos 
Nolemj:  

 Pozitīvi vērtējot darba devēju pasākumus kvalifikācijas 
uzturēšanā, atzīmēt, ka atpaliek adekvāti pasākumi cienīga 
atalgojuma par darbu ieviešanā. 

 Atzīmēt, ka darbinieku apmācības un kvalifikācijas 
paaugstināšanā nav rasti risinājumi ar algu pārskatu. 

 Atzīmēt, ka darba samaksas regress var ietekmēt negatīvi 
uzņēmuma imidţu iekšienē – darbinieku vidū un ārpusē, tāpēc ir 
nepieciešams turpināt vēl intensīvāku sociālo dialogu ar darba 
devējiem sakaru nozares uzņēmumos. 

Par situāciju LSAB sektoros 
Nolemj:  

 Latvijas Pastā uzturēt spēkā prasību par algu palielināšanu zemi 
apmaksātajām darbinieku kategorijām, aktivizēt komunikāciju ar 
akcionāriem šajā un pasta liberalizācijas jautājumos. 

 Informēt Lattelecom vadību par Pilnvaroto konferences 
prasībām – palielināt darbinieku reālo atalgojumu, nepieļaut 
Koplīguma pārkāpumus, saglabāt Arodbiedrības UP institūciju 
kā Koplīguma uzturēšanas garantu. 

 Atbalstīt LVRTC AO iniciatīvas par atalgojuma sistēmas 
pārskatu. 

 Organizēt reģionos „Rudens skolas” – diskusijas par darba 
samaksas, koplīguma, likumdošanas jautājumiem. 

 Veikt biedru anketēšanu, uzzināt viņu viedokli par būtiskākajiem 
darba samaksu, koplīgumu u.c. procesiem; 

Par dalību LBAS konkursā 
Nolemj: 

 Pieteikt LBAS konkursam „Labākā arodorganizācija”  3 LSAB 
dalīborganizācijas: „KCD Liepāja”, „Latvijas pasts” un „TVC”. 

Par palīdzības piešķiršanu 
Nolemj:  

 Piešķirt  no centralizētā LSAB Sociālā fonda 126 pabalstus 
darba nespējas gadījumā, 10 pabalstus saskaņā ar 
individuāliem iesniegumiem. 

 Piešķirt no centralizētā LSAB Bezdarba fonda 2 pabalstus 
ilgstoša bezdarba gadījumā. 

Vairāk  www.lsab.lv/lv/darbiba/org/ 

 

LSAB birojs, 
Vaļņu ielā 32-316, 

Rīga, LV-1050, Latvija 
Tālr.: 67224090 
Fax: 67820626 

 

Izdevumu sagatavoja 

Māris Leja  

Kaspars Strauts 
tel. 67224436, 

E-pasts: kaspars@lsab.lv 

Internetā www.lsab.lv 

http://www.lsab.lv/lv/darbiba/org/
mailto:kaspars@lsab.lv
http://www.lsab.lv/
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AKTUĀLI nacionālajā līmenī 

 

NTSP 
 par 2013.gada 
valsts budžetu  

 

05.09. LSAB prezidente 
Z.Semjonova piedalījās 
Nacionālās trīspusējās 
sadarbības padomes (NTSP) 
ārkārtas sēdē, kurā sociālie 
partneri – Valdība, Darba 
devēju konfederācija (LDDK) 
un Brīvo arodbiedrību 
savienība (LBAS),  
apsprieda 2013.gada valsts 
budžeta likumprojektu un 
2013.-2015.gada vidēja 
termiņa valsts budžeta 
ietvara likumprojektu. 

Valdība, uzsverot sasniegto 
Latvijas valsts ekonomikas 
atveseļošanā, vienlaikus 
norādīja uz to, ka daudzās 
Eiropas valstīs novērojamā 
recesijas, kas liek būt 
piesardzīgiem, plānojot 
budţeta izdevumu daļu. 

Sociālie partneri atgādināja 
par joprojām lielo bezdarbu, 
par iedzīvotāju emigrāciju no 
valsts, par pieaugošo 
nevienlīdzību un sabiedrības 
noslāņošanos. 

Uzvēra nepieciešamību 
palielināt ar iedzīvotāju 
ienākuma nodokli 
neapliekamo minimumu, kā 
arī efektīvāk kāpināt nodokļu 
ieņēmumus, veicot 
pasākumus ēnu ekonomikas 
un kontrabandas apkarošanai. 

LBAS neatbalstīja budţeta 
likumprojektu, jo netiek 
īstenotas arodbiedrību 
prasības par minimālās darba 
algas, atvieglojumu par 
apgādībā esošu personu, ar 
iedzīvotāju ienākuma nodokli 
neapliekamā minimuma 
paaugstināšanu, nekustamā 
īpašuma nodokļa neapliekamā 
minimuma noteikšanu 
pamatdzīves vietā, 
finansējuma palielinājumu 
veselības aprūpei, kā arī 
attaisnoto izdevumu par 
medicīnas pakalpojumiem un 
izglītību paaugstināšanu. 

NTSP dalībpuses uzdeva 
Finanšu ministrijai izvērtēt 
iespēju pārskatīt atalgojuma 
sistēmu kapitālsabiedrībās. 

Māris Leja  

 

 

LBAS asi kritizē 2013.gada valsts budžetu 
 un veidu, kādā notikusi tā sagatavošana. Ko tālāk? 

 

 

 

Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība (LBAS) uzskata, ka 
valdība, plānojot nākamā gada budžetu, ir izdarījusi 
skaidru izvēli - par labu tiem, kas jau pašlaik ir pārtikuši. 

 Pēc NTSP sēdes LBAS priekšsēdētājs Pēteris Krīgers 
norādīja, ka diskusija par budžetu faktiski nav notikusi - 

"vilciens jau ir aizgājis". "Mēs varam paskatīties uz materiālu, 
kas ir sagatavots. Mēs neesam šajās diskusijās piedalījušies."  

„Nekādu savādāku reakciju mēs arī negaidījām, tāpēc 
savus priekšlikumus iesniegsim Saeimā.” 

 
Nacionālās trīspusējās sadarbības padomes sēdē š.g. 5.jūlijā, diskutējot par minimālās algas 

saglabāšanu 2013.gadā iepriekšējo gadu līmenī, proti - 200 lati, arodbiedrības aizstāvēja 
pozīciju, ka šie lielumi ir jāskata vienotā paketē, ka diskusijas par minimālās algas 
nepaaugstināšanu nedrīkst noritēt atrauti no ar iedzīvotāju ienākumu nodokli neapliekamā 
minimuma paaugstināšanas iespējām.  

Pie tam LBAS uzsvēra, ka arodbiedrības vēlētos 2013.gada budţetā redzēt neapliekamo 
minimumu vismaz 90 latu apmērā, kas atbilstu pirmskrīzes līmenim 2009.gadā, tik tiešām 
apliecinot, ka Latvija veiksmīgi attīstās, ir uzsākusi ekonomikas izrāvienu, kā arī valstī norit 
nopietns darbs pie „ēnu” ekonomikas un nelegālās nodarbinātības ierobeţošanas. 

NTSP sēdē valdība solīja, ka diskusijas par neapliekamo minimumu un atvieglojumiem par 
apgādībā esošām personām ar sociālajiem partneriem uzsāks tad, kad būs puslīdz skaidras 
2013.gada budţeta aprises, proti, ne ātrāk kā 2012.gada septembrī, kam tiks veltīta atsevišķa 
NTSP sēde. 

Tagad mēs redzam, ka valdība atkal melo, ka tās interesēs nav uzlabot strādājošo cilvēku 
materiālo stāvokli, nodrošināt tiem iespēju cienīgam darbam, cīnīties pret „ēnu” ekonomiku, 
mūsu cilvēku piespiedu migrāciju uz citām pasaules valstīm.  

Tā domā tikai par savu un sev pietuvinātu cilvēku labklājību, jo pēdējie lēmumi par PVN 
likmes un iedzīvotāju ienākumu nodokļa pazemināšanu par 1 % atstāj labvēlīgu iespaidu tikai 
uz tām personām, kas saņem salīdzinoši augstākas algas un ir spējīgi veikt lielākus un 
dārgākus pirkumus.  

Toties lielākais vairums strādājošo – skolotāji, policisti, medmāsas, ārsti, kultūras un sociālie 
darbinieki, privātajā sektorā nodarbinātie, pieaugot dzīves dārdzībai, savos maciņos nekādus 
uzlabojumus nejutīs, jo izrādās, ka priekš viņiem valstij nav naudas!  

Bet mēs saprotam, ka Dombrovska vadītās valdības rīcība ir spilgts apliecinājums tam, ka 
šie cilvēki Latvijas valstij nav vajadzīgi! 

Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība paziņo, ka tā atsauc savu parakstu zem NTSP 5.jūlija 
sēdes protokola, ar kuru tika fiksēta pušu vienošanās par minimālās algas nepaaugstināšanu, 
kā arī paziņo, ka tā izmantos visas iespējas turpmākajam darbam ar valdību un arī ar Saeimas 
deputātiem, arī ieskaitot parakstu vākšanu par 11.Saeimas pirmstermiņa atlaišanu, ja tā kārtējo 
reizi demonstrēs savu nespēju un nevēlēšanos politiski vadīt valdības darbu. 

LBAS priekšsēdētājs 
Pēteris KRĪGERS 

Darbinieku intereses uz Saeimas galda. 
5. oktobrī LBAS nosūtījusi Saeimas frakcijām priekšlikumus 2013. gada valsts budţetam, kā 

arī vēstules ar lūgumu tikties ar deputātiem, lai paskaidrotu savu priekšlikumus valsts 
turpmākai attīstībai un iedzīvotāju labklājības līmeņa celšanai – tie skāra „ēnu” ekonomikas 
samazināšanu, strādājošo cilvēku dzīves līmeņa paaugstināšanu, demogrāfiskās krīzes 
pārvarēšanu, lielāku atbalstu vecākiem, bērniem un pensionāriem. 

17.oktobrī LBAS pārstāvji Saeimā piedalījās Sociālo un darba lietu komisijas un Budţeta un 

finanšu (nodokļu) komisijas apvienotajā sēdē, kurā apsprieda ar valsts budţetu saistītus 
jautājumus. Par atzīstamu LBAS panākumu uzskatāmas atsevišķas pozīcijas labklājības 
budţetā, kas saistās ar bezdarbnieku pabalsta izmaksas termiņu, iemaksām otrajā 
pensiju līmenī un izmaksu apmēru ierobežojuma samazināšanu maternitātes, 
paternitātes un vecāku pabalstam. 

24.oktobrī LBAS pārstāvji Saeimā tikās ar divu frakciju deputātiem, lai vēlreiz valsts 
budžeta kontekstā uzsvērtu arodbiedrību prasību nozīmi tautas labklājībā. Nacionālās 

apvienības frakcijas un neatkarīgie deputāti uzklausīja un atbalstīja LBAS prasības un viedokli 
par lielo sociālo nevienlīdzību Latvijas sabiedrībā. 

Kaspars Strauts 

 



LATVIJAS SAKARU DARBINIEKU ARODBIEDRĪBA 

 

Inf2012-08  3 
 

Piedalies arī Tu arodbiedrības darbībā! Aktuāli  

Satiksmes ministrijā 
16.otkobrī LSAB vadība 

tikās ar Sakaru departamenta 
direktoru Edmundu Beļski par 
aktualitātēm sakaru 
uzņēmumos. 

Latvijas Pastā 
12.septembrī un 10.oktobrī 

tikšanās ar VAS „Latvijas 
Pasts” vadību par aktuāliem 
darbinieku jautājumiem: 

 VAS „Latvijas Pasts” un 
LSAB koplīguma 
2.pielikuma īstenošana un 
Sociālā fonda komitejas 
izveide; 

 Pastnieku- autovadītāju 
benzīna normu 
apspriešana un 
sakārtošana; 

 Pasta arodaktīva „Rudens 
Skola” 15. novembrī, kurā 
piedalīsies arī uzņēmuma 
valdes priekšsēdētājs ar 
redzējumu par 
pasākumiem darba 
samaksas attīstībai. 

 Par Ziemassvētku 
pasākumiem u.c. 
operatīviem darbinieku 
jautājumiem. 

17. oktobrī – Attīstības 
padome, galvenā tēma - 
darba samaksas 
palielināšanas  iespējas 
pastniekiem un operatoriem 

Lattelecom grupā 
Par darba samaksu Citrus 

Solutions 
26.septembrī LSAB birojā 

notika tikšanās ar „Citrus 
Solutions” vadību par 
Būvniecības dienesta 
Projektēšanas nodaļas 
darbinieku darba samaksas 
noteikšanas kārtību – tika 
apspriesta jaunās darba 
samaksas sistēmas ieviešana. 
LSAB izteica savus 
priekšlikums pilnvērtīgākai 
darbinieku aizsardzībai. 

28.septembrī parakstīts 
nodomu protokols, kurā Citrus 
Solutions un LSAB vienojās 
par iespējām nepieciešamības 
gadījumā pilnveidot jauno 
atalgojuma sistēmu. 

Par uzņēmuma Koplīgumu 
19. un 26. oktobrī tikšanās ar 
Lattelecom grupas vadību par:  

 Koplīguma izpildi. 

 Par situāciju ar pašno-
darbināto darbinieku 
noslodzi 

2.nov.LSAB gatavojas 
parakstīt nolikumu par 
labumiem. 

Īsa atskaite par esošo situāciju 
LSAB kongresā (2011.gadā) bija noteikti mērķi un instrumenti, kuri piemērojami attiecīgās ekonomisko 

politiku noteicošās institūcijās. 
Neskatoties uz to, ka LSAB regulāri (vismaz 2 reizes gadā) atskaitās pilnvaroto konferencē par padarīto 

- biedri regulāri jautā man: „Kas jauns?”, „Vai lietas virzās uz pozitīvo pusi?”. 
Lai piepildītos iecerētais (katram no mums dzīve kļūtu labāka) – solis pa solim visos līmeņos kā globāla, 

nacionāla un uzņēmuma līmeņa arodbiedrība cenšas pildīt savu misiju un vīziju (http://www.lsab.lv/lv/lsab). 

 
Globālā un Eiropas līmenī 

Globālā līmenī banku un finanšu sektora nesakārtotība, necaurspīdība, pat dzirdami vārdi „collapse” 
mudina arodbiedrības veltīt īpašu uzmanību finanšu sektora darbībai, jo katrs no mums ir saistīts ar šā 
sektora pakalpojumiem, tādēļ arī globālās arodbiedrības, it īpaši, mūsu UNI cīnās par caurspīdību, 
iespējamo regulējamību, taisnīgu nodokļu politiku (Robina Huda nodoklis). Arodbiedrības cīnās arī pret 
strauji pieaugošo nevienlīdzību atalgojuma jomā banku sektora iekšienē (ir baņķieri, kam atalgojumā 
izmaksāti 5 000 000 USD gadā). Arodbiedrības uztrauc arī tas, ka pat globālā līmenī ir devalvētas tādas 
lietas kā cilvēktiesības (darbinieks vairāk kļūst par priekšmetu, pazūd iespējas aizsargāt savas tiesības uz 
darbu un pienācīgu atalgojumu, biznesa interešu vārdā).  

Tāpēc Eiropas Savienības līmenī arodbiedrības (ETUC) piesaistot ES un citas globālas institūcijas. ES 
vadība neatlaidīgi cīnās par tā saukto „Sociālo Kompaktu” un Eiropas Sociālā modeļa saglabāšanu, kas ir 
pamats tam, ka arī darbiniekiem būtu tiesības teikt savu redzējumu un noteikt savu cenu biznesa attīstībā.  

Sakarā ar ekonomiskās krīzes ietekmi notikušas un notiek fundamentālas pārmaiņas darba standartos 
un ir identificētas galvenās jomas, kurās notiek darba likumdošanas reformas Eiropas Savienības valstīs: 
tiek reformēti darba laika likumi, palielināta atipiskā nodarbinātība, samazināts darba laiks, pieaug 
terminēto darba līgumu skaits, turpināta atlaišana (biznesa un ekonomisko iemeslu dēļ), ir tieksme 
mainīt industriālās attiecības 

Secinājumi par starptautisko un Eiropas līmeni: 
1. šobrīd „krīze” piespieda valstīm paspert soli atpakaļ darbinieku aizsardzībā.  

tāpēc ir primāri svarīga mūsu globālo arodbiedrību darbība ar visu līmeņu institūcijām. 
2. šo „jostu savilkšanas” politikas un reformu īstenošana ir pretrunā ar arodbiedrību brīvību un to 

Grieķija un Portugāle pārsūdz tiesā.  
Arī Latvijā ir minēts, ka sociālās reformas ir Eiropas Savienības spiediens kā rezultātā pieaug kaitīgie 
darba vides apstākļi, bet bezdarbs paliek izcili liels! 

 

Nacionālā līmenī 
Tiek turpināti uzbrukumi uz darba tiesībām, kā no darba devēju konfederācijas, tā arī valsts puses, jo 

valdība cenšas izpildīt „jostu savilkšanas politiku”, kura ir Eiropas Savienības uzspiesta politika. Piemēram, 
Latvijas Darba likumā ir iesniegti daudzi priekšlikumi, kas diemţēl vērsti uz darbinieka tiesību 
sašaurināšanu un to, lai padarītu  darba devēja dzīvi pēc iespējas elastīgāku. Arī likumu „Par 
arodbiedrībām” ir vēlme sašaurināt. Cik tālu? 

Arodbiedrības ļoti vēlas valsts budţetu redzēt daudz vairāk sociāli uzpildītu. Tas nozīmē orientēt 
nodokļu politiku uz darbinieku un iedzīvotāju interesēm (samazināt darbaspēka nodokļus) un risināt 
konstruktīvāk medicīnas un izglītības pieejamības jautājumus. Tāpēc arodbiedrības ir valsts institūciju 
sociālais partneris un to balss un ietekme ir jūtama šo jautājumu lemšanā Latvijā. „Jostu savilkšanas 
politikas atbalstītāji” arī neguļ…  

Tāpēc panākumi ir diskrēti un samēroti ar mūsu skaitlisko masu. 

 

Uzņēmuma līmenī 
Vēl jo projām dominē iebiedēšanas politika, proti krīzes ietekme  un biznesa intereses vienā pusē un 

darbinieku tiesības un garantijas otrā pusē. Tā, piemēram, SIA „Lattelecom” vadība, pēc vairāk kā 10 gadu 
prakses caurspīdīgi un godprātīgi pārvaldīt darbinieku uzkrājumus Pirmajā slēgtajā pensiju fondā, kā tas ir 
paredzēts Koplīguma 109.punktā, ir izvēlējusies citu tulkojumu šai normai, proti, pārtraukt šo praksi un 
vienpusēji lemt par uzkrāto līdzekļu nākotni - pat bez iepriekšējas sociālā partnera (LSAB) informēšanas. 
Tas nozīmē vienpusēji atteikties no koplīguma saistībām! Strīds tika izskatīts izlīgšanas komisijā, bet 
diemţēl izlīgumu panākt neizdevās. Ievērojot likumā noteikto kārtību, LSAB bija spiesta šī jautājuma 
risināšanu nodot tiesai. Šobrīd ir iesākts tiesvedības process, mums tikai atliek gaidīt un novērot 
notikumus ap Pirmo slēgto pensiju fondu bez darbinieku pārstāvju „trust person” klātbūtnes.  

2011. un 2012. gadā ir novērojamas anti-arodbiedrības agresīvās personāla politikas izpausmes, 
koplīguma garantiju maiņa pret „labumu grozu”. Minētie pasākumi vainagojas ar to, ka pēc gada atskaites 
par 2011. gadu izmaksas uz vienu darbinieku pirmo reizi no Lattelecom pastāvēšanas laika ir 
samazinājušās, turpretim, vadības atalgojums ir pieaudzis. Arī peļņa, paldies Dievam, ir laba! 

LSAB konferencē tika pieņemts lēmums par pārrunu par darba atalgojuma palielināšanu darbiniekiem 
sākšanu.  

Latvijas pastā, neskatoties uz to, ka šogad, beidzot ir parakstīts koplīgums un vadībai iespējams 2013. 
gadā tiks palielināts gandrīz divas reizes atalgojums, LSAB nevar sagaidīt konstruktīvu atbildi konkrēti par 
darbinieku algas palielinājumu, jo patreizējais atalgojums nav ne motivējošs, ne adekvāts. Liberalizācijas 
procesi ir sākušies, bet gaiša nākotnē - aiz mākoņiem. LSAB nemitīgi turpina „traucēt” valsts varas 
institūcijas un atbildīgos ierēdņus, lai panāktu risinājumus.                                  

 
Zoja Semjonova, LSAB prezidente 

http://www.lsab.lv/lv/lsab
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Pieredzes Apmaiņa 

 
 

NEMAINI 
jaunību pret pieredzi 

– ŅEM abus! 
LBAS jaunieši 1. 

oktobrī savākuši 
VAIRĀK NEKĀ 600 
parakstus, kurus kopā 
ar prasībām valsts 
budžeta apspriešanas 
laikā iesniedza Saeimā. 

 
Vairāk: 

http://www.lbas.lv/resources
/galleries/55 

 

13. Baltijas 

Arodbiedrību 
Jauniešu forums 

Arodbiedrību jaunieši no 
Lietuvas, Latvijas un Igaunijas 
13.Baltijas arodbiedrību 
jauniešu foruma laikā, kas 
notika no 2012.gada 
11.oktobra līdz 13.oktobrim 
Rīgā, Latvijā, apvienoja savus 
spēkus, lai identificētu 
problēmas un rastu 
risinājumus jauniešu 
nodarbinātības uzlabošanai. 
 

Foruma dalībnieka Andreja 
Siliņa(LSAB) komentārs: 

 
 
„Varu apgalvot, ka darbs šajā 
forumā bija gana nopietns un 
smags. Izstrādātajā rezolūcijā 
ir skaidri definēti tie punkti, ar 
kuriem mums būtu jāsāk, lai 
risinātu jauniešu bezdarba 
problēmas. 
Esmu pārliecināts, ka tiksim 
uzklausīti un kopīgiem 
spēkiem tiks veidota 
labvēlīgāka vide jauniešiem”. 

Vairāk: 
http://www.lbas.lv/resources

/galleries/57 
 

 

Par pašu galveno telekomunikāciju sektorā 

 

 

 

No 26. līdz 28. oktobrim 
Portugālē, Eštorilā 
norisinājās aktuāla un 
lietderīga starptautiska 
konference „Restructuring 
the Telecommunications 
sector-development of 
good practices and 
guidelines for action” par 
telekomunikāciju sektora 
attīstību un labo praksi 
Eiropā, īpaši uzsverot 
sociālā dialoga nozīmi un 
straujo tehnoloģisko 
attīstību. Ir mainījusies 

pasaule un globālā tirgus 
noteikumi, krīze un augstās 
tehnoloģiskās prasības no 

 

patērētājiem dara savu un tāpēc rodas jautājums  – kā Eiropas telekomunikāciju kompānijas 
var attīstīties un pasargāt savus darbiniekus? Tā bija galvenā  konferences tēma, uzsverot 
sociālā dialoga un darbinieku kā lielākās vērtības aizsardzības nozīmi. 

Šajā konferencē piedalījās pārstāvji no Portugāles, Vācijas, Francijas, Bulgārijas, Polijas, 
Ungārijas, Igaunijas, Lietuvas, Kipras, Itālijas, Spānijas u.c. No Latvijas piedalījās LSAB 
viceprezidente Irēna Kalniņa un Lattelecom darbiniece Lienīte Dišlere. Telekomunikāciju 
sektors ir 2.svarīgākais sektors Eiropas Savienībā pēc enerģētikas sektora, tāpēc tā 
attīstībai un darba vietām ir īpaša nozīme. Šo konferenci finansēja Eiropas Savienības 
komisija. 

Konferences dalībnieki vienbalsīgi uzsvēra, ka nav iespējama pilnvērtīga attīstība bez 
sociālā dialoga starp arodbiedrību un darba devēju, kas ienes vajadzīgo aizsardzību un 
drošības sajūtu darbiniekiem, kuri atbildīgi izpilda savu darbu. Piemēram, Portugal Telekom 
labā prakse ir vienošanās ar arodbiedrību SINTTAV parakstīšana par stresa novēršanu 
darba vietā un regulāri vedot koplīguma pārrunas par darba aizsardzību un citām garantijām. 
Darbinieki to novērtē un strādā ar „dubultadevi”, jo viņi jūtas kā vērtības uzņēmumā. 
Iespējams tāpēc uz citu Eiropas valstu (Itālija, Spānija) darbinieku samazināšanas fona, 
Protugāle izcēlās ar darbinieku skaita palielināšanu un ieiešanu jaunos tirgos: Brazīlijā, 
Āfrikas valstīs, Turcijā un pat Krievijā. Tika apstiprināta vecā patiesība: jo vērtīgāki 
darbinieki, jo vērtīgāks uzņēmums. Šeit vēl jo spilgtāk iezīmējas koplīguma un arodbiedrības 
loma darbinieku un līdz ar to arī uzņēmuma aizsardzības nodrošināšanai. 

 
Irēna Kalniņa, LSAB viceprezidente 

 
„Mūsdienās IT tehnoloģijas attīstība notiek ļoti strauji, Eiropas tirgū arvien plašāk tiek 

piedāvāti Globālo kompāniju (Apple, Google, MS)  produkti,  lai būtu konkurētspējīgi 
uzņēmumi, nepieciešama pieredze un sadarbība, profesionāli darbinieki. Šobrīd 
uzņēmuma Lattelecom piedāvātie produkti ir konkurētspējīgi ar citām Eiropas Savienības 
valstīm, bet pie tā nedrīkst apstāties, uzņēmumam ir jāturpina attīstīties, piedāvāt aizvien 
jaunus produktus un risinājumus, attīstīt ārpakalpojumus. 

Diemţēl, jauno tehnoloģiju attīstība lielākoties negatīvi ietekmē strādājošos šajā 
nozarē, darba vietās ir paaugstināts stresa līmenis, lai panāktu cienīgus darba apstākļus 
strādājošajiem, arodbiedrībām jābūt konstruktīvai nostājai, stratēģiskai plānošanai un jāveido 
sociālo dialogu ar valdību un uzņēmumu vadību. Ļoti vērtīgs bija Portugāles Telekom grupas 
personāla daļas vadītāja Dr. Carvalho skatījums par cienīgu darbu un darba vietu 
palielināšanu un realizēšanu praksē: profesionālā sagatavotība (regulāras apmācības), 
jauniešu motivācija un darba vietu nodrošinājums, zināšanu paaugstināšana, regulāras 
kompetences pārbaudes”. Tāds ir iespaids par konferencē apspriesto. 

 
Lienīte Dišlere 

 
 

 

 

http://www.lbas.lv/resources/galleries/55
http://www.lbas.lv/resources/galleries/55
http://www.lbas.lv/resources/galleries/57
http://www.lbas.lv/resources/galleries/57
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Oktobris – Zvanu Centru Menesis 

 
 

„Nākotne, kas 
strādā” 

Š.g.20.oktobrī  Lielbritānijas 
Arodbiedrību kongresa (TUC) 
demonstrācija Londonā  

Demonstrācijas mērķis bija 
pierādīt valdībai un ES 
institūcijām, ka taupības 
pasākumi nedarbojas!  
http://afuturethatworks.org/ 

Digitālā avīze 
darbiniekiem 

Iznākusi jauna digitālā avīze 
darbiniekiem visā pasaulē -  

http://www.equaltimes.org/ 

"Equal Times" katru dienu 
informēs par ziņām darba 
pasaulē, par kopienas 
viedokļiem, atbalstu 
kampaņām. Digitālo laikrakstu 
atbalsta ITUC. 

Arodbiedrību biedriem ir 
iespēja šajā digitālajā vidē 
dalīties pieredzē, sniegt 
komentārus, blogot un ņemt 
dalību nacionālajās un 
globālajās debatēs. 

Darbinieki - 
akcionāri Eiropā 

Pēdējo 10 gadu laikā strauji 
pieaug darbinieku finansiālā 
līdzdalība (īpašuma tiesības) 
Eiropas uzņēmumos. 

Šobrīd 83% Eiropas lielajos 
uzņēmumos ir ieviesti 
darbinieku akciju plāni, līdz ar 
to desmit miljoniem strādājošo 
pieder kapitāldaļas šajos 
uzņēmumos. 

Tie ir lieli finansiālie līdzekļi - 
vairāk kā 200 miljardi Eiro, 
vidēji 20 tūkstoši Eiro uz vienu 
darbinieku.  
Mainās arī uzņēmumu 
korporatīvās pārvaldības 
principi - darbinieku 
īpašumtiesībām šobrīd ir 
stratēģiski svarīga pozīcija 
nosakot vai kontrolējot biznesu 
vairāk kā 25 % no lielajiem 
Eiropas uzņēmumiem. 

Darbinieku īpašuma tiesību 
ietekme uzņēmumos: 
< 1% - nenozīmīga 
> 1% - nozīmīga 
> 6% - stratēģiska 
> 20% - vadoša 
> 50% - kontrolējoša 

Eiropas Darbinieku 
līdzdalības asociācija (EFES) 
darbojas kā jumta 
organizācijas darbiniekiem- 
īpašniekiem, uzņēmumiem, 
arodbiedrībām, kam ir interese 
par darbinieku līdzdalības 
modeļa attīstību uzņēmumos 
Vairāk: 
www.efesonline.org/index.html 

 

 

Performance Management – From the bottom up 

 

 

 

Kā pārkārtojot Zvanu Centru darbību var panākt 
uzlabojumus? Arodbiedrības pieprasa reformas! 

UNI ir veicis pētījumu, kas ilustrē, ka negatīva psiholoģiska 
vadības ietekme mazina zvanu centu biznesa panākumus. 

Akadēmiskais pētījums bāzējas uz Deutshe Telecom meitas 
uzņēmuma T-Mobile USA pieredzi, kur darbinieku vadīšanai tiek 
izmantots ļoti liels, mainīgs instrukciju apjoms un saturs, kas 
piespieţ darbiniekus tās stingri ievērot. Vadība veic intensīvu zvanu 
monitoringu, kļūdu gadījumos darbinieks saņem soda sankcijas no 
brīdinājuma līdz pat atlaišanai. 

Tā rezultātā darbinieki cieš no bieţiem stresiem, nervu 
spriedzes, nemiera un muskulatūras darbības traucējumiem līdz pat 
emocionālai sadegšanai. Nav pārsteigums, ka Zvanu Centra 
operatoru darbs tiek uzskatīts par vienu no desmit „stresainākām” 
profesijām pasaulē. 

UNI aicina dot iespēju darbiniekiem komunicēt darba vietā ar mērķi veicināt viņu 
psiholoģisko un emocionālo veselību, tā rezultātā saglabājot kvalitatīvu klientu apkalpošanas 
servisa līmeni. 

Modernās informācijas un komunikāciju tehnoloģijas ļauj Zvanu Centru darbiniekiem 
savus darba pienākumus veikt arī attālināti ārpus biroja telpām, līdz ar to samazinot 
uzņēmuma izmaksas, bieţi vien arī darbinieku algas! 

T-Mobile USA, kas ir Deutshe Telekom filiāle ir ņemta par piemēru neveiksmīgai Zvanu 
Centru vadības attieksmei pret darbiniekiem, kas rada nevajadzīgus zaudējumus biznesam. 
Tajā pašā laikā novērojama šī uzņēmuma reputācijas pasliktināšanās kā no klientu viedokļa 
tā arī no darbinieku puses. 
Darbinieku iesaistīšana veicina Zvanu Centru darbības rezultātu uzlabošanos! 
UNI priekšlikumi Zvanu Centru darbinieku darba vides uzlabošanai: 

 Cross - apmācības darbiniekiem, lai atbildētu uz daţādiem zvanu veidiem 

 Samazināt skriptu, instrukciju lietošanu 

 Dot darbiniekiem vairāk iespējas plānot darba laiku un pārtraukumus 

 Ierobeţot monitoringa bieţumu un intensitāti 

 Monitoringa informāciju izmantot darbinieku prasmju attīstīšanai nevis disciplinārai 
sodīšanai vai sankciju pielietošanai 

 Iesaistīt darbiniekus mērķu noteikšanā un pārskatīšanā 
LSAB atbalsta UNI Zvanu Centru mēneša akcijas tēmu „Performance Management – From 

the bottom up”.                                                                    
LSAB prezidente Zoja Semjonova 

 

 
 

Profesionālās izglītības kvalitāte – mūsu pašu rokās! 
2011.gada augusta LSAB ziņās jau informēju par Eiropas Sociālā fonda projekta „Nozaru 

kvalifikācijas sistēmas izveide un profesionālās izglītības efektivitātes un kvalitātes paaugstināšana” 
uzsākšanu ar mērķi izveidot pastāvīgi strādājošu, kvalitatīvu un tautsaimniecības nozaru attīstības 
vajadzībām atbilstošu profesionālās izglītības saturu. Kopš pagājušā gada maija tika izveidota 
Elektronisko un optisko iekārtu raţošanas, informācijas un komunikāciju tehnoloģiju nozares ekspertu 
padome jeb eIKT NEP, kurā ir deleģēti pārstāvji no darba devēju(LDDK), darba ņēmēju(LBAS) un Valsts 
puses. LBAS darba ņēmēju pusi projektā pārstāv IKT nozares telekomunikāciju, datorsistēmu un 
programmēšanas eksperti (LSAB biedri) no Telekomunikāciju un IT sektora arodorganizācijām. 

Gada nogalē tika paveikts svarīgs projekta uzdevums – pabeigta IKT nozares izpēte, kurā apzinot 
nozares ekonomiski aktīvos uzņēmumus tika iegūta aktuālā informācija par tirgus attīstības tendencēm, 
nodarbinātības un darbinieku esošo un vēlamo profesionālo sagatavotības līmeni. Kā viens no projekta 
svarīgākajiem rezultatīvajiem rādītājiem bija šogad pavasarī apstiprinātā eIKT nozares profesiju karte ar 
noteiktiem profesionālās kvalifikāciju ietvarstruktūras līmeņiem. Par pamatprofesiju standartiem nākotnē 
izvirzot telekomunikāciju, datorsistēmu, programmēšanas un elektronikas tehniķa kvalifikācijas. 
Septembrī noslēdzās šo profesiju standartu(PS) izstrādes ekspertu iepirkums, kurā 11 no 15  
ekspertiem ir darba ņēmēju puses deleģēti nozares eksperti no vadošiem IKT nozares uzņēmumiem 
Latvijā. Savukārt 18.oktobrī notikušas arī profesionālo studiju programmu akreditācijas ekspertu 
apmācības un 7 LBAS puses nozares eksperti saņēmuši akreditācijas ekspertu apliecības. 
Turpmākie projekta uzdevumi ir saistīti ar nozares profesiju standartu izstrādi un pilnveidi kā arī 
profesionālās izglītības programmu izstrādi sākotnējai profesionālajai izglītībai un profesionālajai 
tālākizglītībai.  

Projekts arī šajā brīdī ir gatavs eIKT NEP darbībā iesaistīt jaunus spēkus, tāpēc aicinām IKT 
nozares ekspertus sūtīt informāciju uz kaspars.strauts@lbas.lv , 67224436 vai  29143248!  

        Kaspars Strauts  

http://www.equaltimes.org/
http://www.efesonline.org/index.html
mailto:kaspars.strauts@lbas.lv
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  Tiesības    LSAB uzvara LR Augstākajā tiesā   

 
 
17.oktobrī LSAB viceprezidentei Irēnai Kalniņai, pārstāvot Augstākajā tiesā darbinieci J.M, 

pret kuru darba devējs bija cēlis prasību par darba līguma izbeigšanu, izdevās pierādīt, ka 
darbinieci nevar atlaist no darba tikai tāpēc, ka viņa atteicās parakstīt nelabvēlīgus darba 
līguma grozījums, ar kuriem tiek samazināta viņas darba samaksa par 62%. Šis Latvijas 
Republikas Augstākās tiesas spriedums ir nozīmīgs precedents darbinieku tiesību 
aizsardzībā. 

 

LSAB galvenie argumenti: 

1) Darba tiesību mērķis – aizsargāt darbiniekus. Darba tiesības vēsturiski ir izveidojusies kā patstāvīga speciālo 
privāttiesību nozare, lai aizsargātu darbiniekus, kuri ir personiski un ekonomiski atkarīgi no darba devēja. Darba 
tiesību mērķis ir pēc iespējas pasargāt darbinieku personību, viņu sociālo stāvokli no negatīvajām sekām un 
riskiem viņa veselībai, kas varētu rasties strādājot darba devēja vadībā.  

 
2) Darba devēja piedāvāto darba līgumu grozījumu robežas. Darba likuma 97.pants definē darba devēja un 

darbinieka vienošanās procesu par darba līguma grozījumiem. Darba likuma 98.pants paredz sekas, kuras 
iestājās, ja darbinieks nepiekrīt piedāvātajiem grozījumiem, tomēr šeit ir 3 priekšnoteikumi uzteikuma iesniegšanai: 

 Uzteikumam jābūt ekonomiski pamatotam (Darba likuma 102. un 104. pants); 

  Jābūt tiesiskajam pamatam - 101.panta pirmā daļa); 

 Darba devēja uzteikums nedrīkst pasliktināt darbinieka stāvokli pretēji normatīvajiem aktiem un darba 
tiesību mērķim (Darba likuma 6.pants). 

 

Atbilstošo Darba likuma 101.panta ievaddaļai – darba devējam ir tiesības rakstveidā uzteikt darba līgumu, vienīgi 

pamatojoties uz apstākļiem, kuri ir izmeļoši uzskaitīti Darba likuma 101.panta pirmajā daļā (1.-10.punkti). Tādējādi darba līguma 

uzteikšana uz Darba likuma 98.pantu nav tiesiski iespējama. 2005.gada 13.oktobrī īpaši tika grozīta Darba likuma 98.panta 

redakcija (stājās spēkā 2005.gada 16.novembrī) šādā veidā: "Darba devējam saskaņā ar šā likuma 101.panta pirmās daļas 

noteikumiem ir tiesības ne vēlāk kā vienu mēnesi iepriekš rakstveidā uzteikt darba līgumu ar nosacījumu, ka darba tiesiskās 

attiecības tiks izbeigtas, ja darbinieks nepiekritīs tās turpināt atbilstoši darba devēja piedāvātajiem darba līguma grozījum iem." 

Ar šo likumdevējs uzsvēra, ka nav pieļaujams darba devēja uzteikums vienīgi uz Darba likuma 98.pantu sakarā ar darbinieka 

atteikšanos parakstīt grozījumus darba līgumā, jo tas ir pretēji Starptautiskās Darba organizācijas konvencijas Nr. 158 „Par 

darba tiesisko attiecību izbeigšanu”  4.pantam. Šāds viedoklis apstiprināts arī tiesību teorijām norādot, „ka darba devējam, 

uzsakot līgumu, uzteikums jāpamato ar 101.panta 1.daļas ģenerālklauzulas nospraustajām robeţām. Šāds rezultāts rodas, ne 

tikai veicot sistēmisku interpretāciju, bet arī vēsturisku un teleoloģisku. Tas dod paredzamu priekšstatu par gadījumiem, kādos 

darba devējs varēs vienpusēji uzteikt līgumu. Šāds iztulkojums veicina likumā izvirzītā mērķa, principu, taisnīguma un 

līdztiesības nostiprināšanos darba tiesiskajās attiecībās” (Pļaviņš, J. Kā interpretēt Darba likuma 98. pantu//Jurista Vārds, Nr. 18 

(251), 2002. gada 10. Septembris). 

Būtiski, ka šajā lietā faktiski ir notikusi darbinieku skaita palielināšana, jo prasības iesniegšanas brīdī (2010. gada 15. 

septembrī) uzņēmuma attiecīgajā nodaļā strādāja 9 darbinieki, bet šobrīd 12 darbinieki. Vispirms darba devējs mainījis 

atbildētājas darba funkcijas – pazeminājis viņu amatā, saglabājot iepriekšējo darba algu, bet ar nākošajiem grozījumiem 

samazinājis manu darba algu. Šāda rīcība nav pieļaujama, ievērojot darbinieka ekonomisko un personisko atkarību no darba 

devēja.  

Šī ir neliela, bet nozīmīga uzvara darbiniecei, LSAB un visiem, kas iestājas par cienīgu darbu un cienīgu dzīvi Latvijā. Tāda ir 
iespējama tikai ar arodbiedrībām! Pievienojies! Nestāvi malā! 
 

Irēna Kalniņa, LSAB viceprezidente 
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Ceļojam  
Helsinki un Tampere! 

 Sportojam 
„Dzelzs Zivs -2012” 

20.oktobrī Babītes ezerā 
norosinājās LSAB ceļojošā kausa 
„Dzelzs Zivs-2012” sacensībās 
spiningošanā no laivām. 
Sacensībās piedalījās LSAB, 
Latvijas Pasta, Itella, G4S, IT 
Latvija, Lattelecom, Brekši un 
Alus Sierā komandas, kopumā 60 
dalībnieki. 
Brīnišķīgais rudens ar sauli un 
silto laiku lika domāt par 
veiksmīgiem lomiem, bet zivis 
domāja savādāk. Sports paliek 
sports un tajā uzvarēja labākie: 

 
1.v.- Uldis Grīnbergs (Lattelecom) 
2.v.- Ivars Čevers (Brekši) 
3.v.- Edgars Ļeonovs (IT Latvija) 
4.v.- Romāns Mataitis (LSAB) 
Komandu vērtējumā „Dzelzs Zivs” 
kausu ieguva komanda Brekši! 
Pēc sacensībām baudījām zivju 
zupu un dalījāmies iespaidos par 
copi.  
Paldies LSAB un Latvijas Pasta 
arodorganizācijai par atbalstu 
sacensību organizēšanā! 

Elgasts Dimants 

Pieminam 

 
18.oktobrī saņēmām ļoti 
skumju ziņu par mūsu 
ilggadīgā un mīļā kolēģa Māra 
Lejas aiziešanu mūžībā. 

Māris bija īsts arodbiedrību 
cilvēks – labestīgs, atsaucīgs, 
gaišs un čakls. Viņš ar visu sirdi 
un dvēseli strādāja biedru labā, jo 
ticēja, ka tieši arodbiedrība ir 
īstais un galvenais strādājošo 
aizstāvis un ka caur 
arodbiedrībām ir iespējams 
panākt labāku dzīvi arī Latvijā. 
Māra intelektuālais un 
organizatoriskais ieguldījums 
LSAB darbībā ir un vienmēr būs 
augstu novērtēts, viņa idejas - 
mūţam aktuālas! Paldies! 

Latvijas Sakaru Darbinieku 
arodbiedrība 

 

Latvijas Pasta darbinieku grupa devās uz Tallinu, lai tālāk ar 
prāmi aizbrauktu līdz Helsinkiem. Ekskursijā pa  Somijas 
galvaspilsētu apskatījām unikālo  baznīcu klintī, mājīgo ostas 
tirdziņu, kurā baudījām vietējās jūras veltes. Apmeklējām 
šokolādes veikaliņu  "Fazer" – garšīgi! Apskatījām interesanto 
akvāriju "Sea Life", kurā varējām ne tikai redzēt jūras iemītniekus, 
bet priecāties par interesanto noformējumu.  

Vakarā devāmies atpūsties uz kempingu. 
Otrajā dienā apskatījām Tamperes pilsētu un atpūtas izklaides 
parku "Sarkaniemi". Tur varējām skatīt delfīnu šovu, uzbraukt skatu 
tornī un izbaudīt parka atrakcijas. Vakarā devāmies mājup 
noguruši, bet ar jaukām atmiņām par ceļojumu! 

Elita Andrejeva 

 

   

Igaunijas mežonīgi skarbais skaistums - Hījumā sala. 
 

28.jūlija rīts uzausa silts un saulains. Devāmies ceļojumā uz Igaunijas otru lielāko salu Hījumā. 
Pēc vairāku stundu brauciena bijām Haapsalu. Līdz prāmim vēl laika un izmantojām iespēju 
apskatīt Haapsalu, pastaigājāmies pa piekrasti, apskatījām brīnišķīgi smarţojošo roţu dobes. 
Tālākais ceļš ar prāmi mūs veda uz Hijumā, salu ar savdabīgi vientulīgu un ziemeļniecisku ainavu. 

 
Tahkunas zemes rags ar 1874. gadā būvētu bāku. Šī ir vieta, kas atrodas vistuvāk Estonia kuģa 
bojāejas vietai, šeit ir arī piemineklis bojāgājušajiem. Apskatījām arī seno unikālo Kipu bāku, kura ir 
trešā vecākā nepārtraukti strādājošā bāka pasaulē. 

Vakarā, kad nonācām jau nakšņošanas vietā, mūs veldzēja pamatīgs pērkona lietus. Otrā dienā 
pēc brokastīm devāmies iekarot  fantastiskās kadiķu audzes. Meţonīgā piejūras daba un kadiķu 
dţungļi mūs paņēma savā varā - Kassari pussala un šaurā Sāretirp zemes strēle 2 km garumā, 
visa apaugusi  ar kadiķiem, kuru no abām pusēm apskalo jūras viļņi. Ţēl, ka laiks ierobeţots, jo 
pusdienas laikā mūs jau gaidīja prāmis. Ziemeļi, bet gaisa temperatūra ap +30C, vasara pašā 
plaukumā. Vēl apskatījām vilnas pārstrādes raţotni. Vietējais gids iedarbināja vilnas kārstuves un 
vērpšana mašīnas. Tas ir ārkārtīgi interesants process, kā no vilnas kumšķiem veidojas jēldzija, 
pēc tam smalks diedziņš. Laiks paskrien nemanot, vēl bija jāpaspēj iegādāties suvenīri, kuru klāsts 
gaumīgajā veikaliņā bija ļoti bagātīgs - kadiķu koka saimniecības piederumi, bišu vaska 
izstrādājumi, daţādi gaumīgi adījumi, tamborējumi, rotaļlietas...visu neuzskaitīsi. Ekskursija izdevās 
ļoti jauka un brīnišķīgi tika pavadīta nedēļas nogale. 

Alda Bērziņa 

Rudenīgā Lietuva 
Oktobra pirmās sestdienas rītā pēc garas darba nedēļas pateicoties LSAB atbalstam devāmies 

divu dienu ceļojumā uz kaimiņvalsti Lietuvu. Rudenīgā ainava aiz autobusa loga priecēja ar savu 
krāsu daţādību. Pirmais apskates objekts - padomju laika skulptūru parks „Gruto parkas” . Parkā 
redzami padomju laiku vadoņu pieminekļi, fonā klusināti skanēja pagājušā gadsimta 40-50 gadu 
mūzika. Muzejā  kā eksponāti izvietoti  aģitācijas materiāli un padomju laika atribūtika.  

Tālāk mūs ceļš veda uz Druskininkiem, lai paņemtu gidi, kura mūs aizveda uz „Girios aidas” - 
izcilā lietuviešu koktēlnieka Antana Česnuļa koka skulptūru parku. Parks pārsteidza ar to, ka 
mākslinieks apvienojis koktēlniecību ar tehniskajām iespējām - uzkāpjot uz grīdas lapenē koka 
figūriņa lapenes centrā sāka griezties un dīķī sāka darboties strūklaka. 

 
Vēlāk devāmies uz Druskininkiem - vecāko kūrortu Lietuvā no 1794. gada. Izmantojot iespēju 

apmeklējām SPA centru, nobaudījām ārstniecisko minerālūdeni. Pēc pilsētas apskates 
iekārtojāmies viesnīcā, turpinājumā baudījām Akvaparka pirtis, boulingu un apskatījām pilsētu. 

Otrajā dienā devāmies uz Kauņas pusi, lai apmeklētu 9. fortu un apskatītu pilsētu. 9.forts ir 
Kauņas cariskās Krievijas okupācijas laika posma cietokšņa daļa, kura starpkaru laika posmā bija 
kā cietuma filiāle, bet nacistu okupācijas laikā- nāves nometne. Vēl apskatījām Kauņas pili, gotikas 
Pērkona ēku, Vitauta Diţā un Sv. Ģertrūdes baznīcu, Kauņas rātslaukumu. Izmantojot labos laika 
apstākļus uzkāpām Aleksota kalnā lai apskatītu Kauņas panorāmu un Laisves alejā – vienīgajā 
nesmēķētāju bulvāri Eiropā nobaudījām cepelīnus un ar labu garastāvokli devāmies mājās. Pēc 

šāda ceļojuma ekskursijas dalībnieki jutās atpūtušies un enerģijas pilni.          Ligita Brahmane 

 


